

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**DIGITAL PLATFORMS IN FINANCIAL MARKET
REGULATION: CURRENT ISSUES**

Zang Xuemin

Scientific supervisor -

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

Vladimir V. Merkushin

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 57 p, 50sources.

2. Keywords: digital platforms, financial regulation, market, data, supervision.

3. The content of the work

Object of the study is are public relations developing in the field of development and the impact of digital platforms on competition, consumer choice and market stability in the financial sector, the risks associated with them due to the concentration of data and financial services on several dominant digital platforms.

Subject of the study is the digital platforms, financial markets, innovation, data Privacy.

The aim of the thesis: Digital platforms have dramatically transformed the financial landscape by providing unprecedented convenience, efficiency, and innovation. They operate through online channels, leveraging technological advancements to offer a variety of financial products and services. Despite their benefits, these platforms pose complex regulatory challenges, including risk management, information transparency, data privacy, market fairness, and cross-border compliance. Effective regulation is essential to ensure the stability, fairness, and safety of financial markets in this digital age.

Methods of research: heoretical overview analysis, dialectical (scientific abstraction, analysis and synthesis, induction and deduction), comparative legal analysis, expert assessments.

Results: Effective regulation requires striking a balance between leveraging the benefits of digital platforms and mitigating the risks they pose. By understanding the issues at hand and implementing appropriate policy measures, regulators can ensure a stable, fair and innovative financial ecosystem. The paper highlights the importance of adaptive, comprehensive and forward-looking regulatory responses to cope with the complexity of digital financial markets.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: the results of this study can help regulatory authorities to promptly identify the loopholes and risks of the platform and take targeted measures to optimize and improve it. This helps to improve regulatory effectiveness and enhance public confidence in the financial system.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 57 стр, 50 источник.

2. Ключевые слова: ЦИФРОВЫЕ ПЛАТФОРМЫ, ФИНАНСОВОЕ РЕГУЛИРОВАНИЕ, РЫНОК, ДАННЫЕ, НАДЗОР.

3. Содержание работы

Объектом общественные отношения, складывающиеся в сфере развития и влияния цифровых платформ на конкуренцию, потребительский выбор и стабильность рынка в финансовом секторе, связанные с ними риски, обусловленные концентрацией данных и финансовых услуг на нескольких доминирующих цифровых платформах.

Предметом это цифровые платформы, финансовые рынки, инновации, конфиденциальность данных.

Цель дипломной работы: Цифровые платформы кардинально изменили финансовый ландшафт, обеспечив беспрецедентное удобство, эффективность и инновации. Они работают через онлайн-каналы, используя технологические достижения для предложения разнообразных финансовых продуктов и услуг. Несмотря на свои преимущества, эти платформы создают сложные нормативные проблемы, включая управление рисками, прозрачность информации, конфиденциальность данных, рыночную справедливость и трансграничное соблюдение требований. Эффективное регулирование имеет важное значение для обеспечения стабильности, справедливости и безопасности финансовых рынков в эпоху цифровых технологий.

Методы исследования: К ним относятся теоретический обзорный анализ, диалектический (научное абстрагирование, анализ и синтез, индукция и дедукция), сравнительно-правовой анализ, экспертные оценки.

Результаты: Эффективное регулирование требует установления баланса между использованием преимуществ цифровых платформ и снижением рисков, которые они представляют. Понимая существующие проблемы и реализуя соответствующие политические меры, регулирующие органы могут обеспечить стабильную, справедливую и инновационную финансовую экосистему. В документе подчеркивается важность адаптивных, комплексных и дальновидных мер регулирования, позволяющих справиться со сложностью цифровых финансовых рынков.

Достоверность материалов и результатов дипломной работы:

Использованные материалы и результаты магистерской диссертации достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты данного исследования могут помочь контролирующим органам оперативно выявить лазейки и риски платформы и принять целенаправленные меры по ее оптимизации и совершенствованию. Это помогает повысить эффективность регулирования и повысить доверие общества к финансовой системе.